
11. Frigivelse af anlægsmidler til køkken og badebro, Amager Strandpark (2010-163194)

I budget for 2011 er der afsat 0,6 mio. kr. til et køkken og en permanent badebro ved Amager 
Strandpark. Borgerrepræsentationen skal tage stilling til et anlægsforslag fra Amager Strandpark I/S’
bestyrelse.

INDSTILLING OG Beslutning

Indstilling om,

at der frigives en anlægsbevilling på 0,6 mio. kr. (2011 p/l) i 2011 til Amager 1.
Strandpark I/S til installering af køkken på Cafébåd (0,5 mio. kr.) og til 
projektering af permanente badebroer (0,1 mio. kr.) på Teknik- og miljøudvalgets 
bevilling Ordinær anlæg, funktion 0.28.20.3. 

Det forudsættes, at eventuelle merudgifter som følge af sagen afholdes inden for Teknik- 
og Miljøudvalgets budgetramme.

(Teknik- og Miljøudvalget)

Problemstilling

I budgetaftalen for 2011 (Æ230) er der afsat 0,6 mio. kr. (2011 p/l) til anlæg af et køkken i Amager 
Strandparks Cafébåd og til en badebro. Et køkken koster 0,5 mio. kr. og forventes installeret primo 
2011.

En permanent badebro kan ikke etableres for 0,1 mio. kr. hvorfor bestyrelsen i Amager Strandpark 
I/S foreslår, at dette beløb benyttes til en projektering af permanente badebroer i Amager Strandpark.

Løsning

Amager Strandpark I/S ejer en Cafébåd, hvor der ikke er installeret et køkken. Installeringen af et 
køkken vil blive påbegyndt i starten af 2011. Arbejdet med at finde en forpagter til Cafébåden 
forventes afsluttet primo 2011 og det er intentionen, at den kommende forpagter skal inddrages i 
processen for at afstemme behov og indretning.

Amager Strandpark I/S foreslår, at restbeløbet på 0,1 mio. kr. benyttes til en projektering af 
badebroer i Amager Strandpark. Projekteringsarbejdet benyttes efterfølgende til at kvalificere 
omkostningsniveauet for eventuelle kommende investeringer.

Forvaltningen er enig i bestyrelsen for Amager Strandparks prioritering af midlerne, og finder at 
investeringerne er sagligt begrundet.

Økonomi
Den samlede anlægsbevilling på 0,6 mio. kr. (2011 p/l) skal frigives i 2011 og fordeles således: 

Køkken 0,5 mio. kr.



Projektering af badebroer 0,1 mio. kr. 

Videre proces

Umiddelbart efter godkendelse i Borgerrepræsentationen vil Amager Strandpark I/S sætte arbejdet 
med køkkenet i Cafébåd i gang.

Parkbrugerrådet vil blive indkaldt til en drøftelse af permanente badebroer i Amager Strandpark. 

Hjalte Aaberg Jon Pape



Oversigt over politisk behandling

Frigivelse af anlægsmidler til køkken og badebro, Amager Strandpark

I budget for 2011 er der afsat 0,6 mio. kr. til et køkken og en permanent badebro ved Amager 
Strandpark. Borgerrepræsentationen skal tage stilling til et anlægsforslag fra Amager Strandpark I/S’
bestyrelse..

INDSTILLING OG Beslutning

Teknik- og Miljøforvaltningen indstiller, at Teknik- og Miljøudvalget over for 
Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen anbefaler, 

at der frigives en anlægsbevilling på 0,6 mio. kr. (2011 p/l) i 2011 til Amager 1.
Strandpark I/S til installering af køkken på Cafébåd (0,5 mio. kr.) og til 
projektering af permanente badebroer (0,1 mio. kr.) på Teknik- og miljøudvalgets 
bevilling Ordinær anlæg, funktion 0.28.20.3. 

Teknik- og Miljøudvalgets beslutning i mødet den 29. november 2010

Indstillingen blev anbefalet.

Økonomiforvaltningen indstiller, at Økonomiudvalget oversender sagen til 
Borgerrepræsentationen med følgende erklæring:
Økonomiudvalget forudsætter, at eventuelle merudgifter som følge af sagen afholdes 
inden for Teknik- og Miljøudvalgets budgetramme.

Økonomiudvalgets beslutning i mødet den 11. januar 2011
Indstillingen blev anbefalet.

bilag



Borgerrepræsentationens beslutning den 27.01.2011

Indstillingen blev godkendt uden afstemning.

Socialdemokraterne, Enhedslisten, Det Konservative Folkeparti og Dansk Folkeparti afgav følgende 
protokolbemærkning:
"A, Ø, O og C, der alle er repræsenteret i Amager Strandpark I/S's bestyrelse, er glade for 
Borgerrepræsentationens bevilling af penge til forprojektering af permanente badebroer og 
bevillingen til køkken til Strandparkens cafébåd, så cafébåden bliver gjort færdig og kan lejes ud til 
restaurationsformål. Vi vil i bestyrelsen administrere pengene så økonomisk som muligt, så vi får 
mest muligt for pengene. Vi håber, at et eventuelt mindreforbrug vil kunne anvendes til nye træer i 
strandparken."




